
Protokoll nr 3 år 2023 
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Tid: 7 mars 2023 kl. 19-20.30 Plats: Hemma hos Lasse Ljungdahl. 

Närvarande: Anne Kawecki, Kristin Persson (digitalt), Olof Näslund, Lars Ljungdahl, Lars Klasén 

1. Mötets öppnande 
Lars K öppnade mötet 

2. Godkännande av dagordningen 
Godkändes  

3. Val av ordförande, sekreterare och justerare för mötet  
Olof valdes till ordförande, Lars K till sekreterare, Lasse och Anne till justerare 

4. Föregående styrelsemötesprotokoll  
Lades till handlingarna 

5. Inkommet (post, email, Facebook, tel)  

Ingen post eller telefon. Mail har hanterats löpande och redovisas under aktuell punkt i dagordningen. 
Facebook inget speciellt. Kristin hade dock blivit kontaktad av Erik Werner, den flitige Facebook-
aktören vad gäller stadsbyggnad. Han önskade uppmärksamhet kring luftföroreningarna kring 
Turingekorset. (Se nedan under Övrigt). ). Kristin berättade också att Björn Sveraeus i Trosakretsen visat 
intresse för vårt program och ev. ville dela en del aktiviteter på deras webb. 

6. Ekonomi 
Lasse rapporterade att vi har 28.550 kr på kontot. Vi kommer att erhålla 30.000 kr från Riks i sommar. 

7. Remisser 
Södertälje 

Avlämnad: Yttrande avseende Jehanders (Underås/Enhörna) kompletterande samrådsförslag av tidigare 
ansökan. Det rör utökad mottagningen ev. externa massor, utökad jordtillverkning och användning av 
grundvatten. Vi uttrycker oro kring den utökade trafiken på Enhörnaleden och begär säker cykelförbindelse där 
sådan saknas, motsätter oss användning av grundvatten och förordar (renat) vatten från Mälaren eller från 
stadens ledningsnät samt motsätter oss bestämt utökad användning av torv för jordtillverkning (kan ersättas av 
t ex kompost). Vi kräver att den aviserade utredningen inom ramen för MKBn slutförs innan beslut fattas. 

Nya ärenden: Inga på gång. 

Nykvarn   

Två ärenden är aktuella; svar ska vara inne 9/3. Det ena berör granskning av detaljplan för Ströpsta: 45 bostäder 
i Brokvarn (2 km SO från centrum). Det andra rör en detaljplan för ett nytt bostadsområde med 290 bostäder 
1 km NO om centrum. Vi har inte resurser nog att ta oss an dessa. 

(Anm: Lars K berättade om ett ärende avseende grundvattenuttag för industri mm norr om motorvägen, 
benämnt Norrkärr – men det rörde ett tidigare ärende som skulle ha besvarats senast den 20/2. Detta nämndes 
på föreg. styrelsemöte då Mats åtog sig att titta på det). 

Angående Nykvarn så har vi i styrelsen visserligen inte möjlighet att löpande hantera remisser mm – men vi har 
dock kontakter med personer som kan bistå i samband med speciellt viktiga ärenden. 

8. Kommande aktiviteter  
11/3 Vargspårning. Olof ansvarar. 10 personer anmälda; 8 på reservlista. 

21/3 Föredrag om våtmarker av Mia Svedäng från Riks. Därefter årsmöte (se punkt nedan!) 

25/3 Earth hour. Vi medverkar på Kretsens event 19.30-21.30 med bokbord samt kort tal av Lars K. 

29/4 Strandstädning Snäckviken. Kerstin och Alenka ansvarar. En förening har hört av sig för ev. medverkan. 

4/5 Levande trädgård. Vi medverkar med bokbord (och tal?? Lars K …) på ett arrangemang i stadsbiblioteket kl 
15-18 (tid för förberedelser från kl 13). Andra medverkande är biodlarna, Skillebyholm, Vackstanäs, 
Nibblestiftelsen, Trädgårdföreningen, Åsa Waldenström samt författare m fl. Ingen ansvarar (tyvärr! Det borde 
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utsetts innan vi sade ja till att delta) men åtminstone Lars och Olof och ev. Lasse ställer upp. Men fler är 
välkomna. 

6/5 Utflykt Gerstaberg. Kerstin ansvarar. Lars medverkar med transporter vid behov. 

7/5 Fågelutflykt Tullgarn. Lars K samordnar. Den som har lust kommer. Lars K fixar med samåkning vid behov. 
Mats kan ställa upp med bil. 

14/5 Vårutflykt till Moraån. Lasse ansvarar. 

27/5 Biologiska mångfaldens dag/Lina. Kristin ansvarar 

9. Årsmötet d 21/3 
Kallelse med dagordning samt länk till handlingarna har gått ut till medlemmarna förra veckan. Lars K föreslog 
extern ordförande och ombads kolla med Mats Greger – samt kolla med Hans Hansson som sekreterare (Lasse 
reserv ifall han inte kan).  

Styrelsen yrkar bifall på inlämnade motioner. 

Vi diskuterade hur vi ska göra med fika som måste beställas från stadshusrestaurangen. Beslutades att gå på 
den enkla varianten ”Kaffe/te, vatten” a 30 kr + moms. 20 st. Anne tar med ”smågodis”. 

Efter själva årsmötet vandrar vi över till Galleri Kretsen för att i avspänd miljö ha vårt ”konstituerande” 
eftermöte. Lars K fixar fikabröd mm. 

10. Övrigt  
- Förslag till projekt: Olof framförde en idé om att dra igång ett ”projekt”; i alla fall någon form av aktivitet kring 
problemet med luftföroreningar i stan, i synnerhet vid Turingekorset. Detta är ju något som diskuterats i åratal, 
inte minst av Tomas Karlsson (chefred. LT). Parallellt har Kristin blivit kontaktad av Erik Werner, flitig debattör 
kring stadsbyggnad. Inget beslutades men något att tänka på! 

- Lars K påminde om att det står var och en fritt att komma med idéer kring olika verksamheter, projekt, möten, 
demonstrationer … dvs sådant som går utöver det vi har som ”bas”, dvs 1) programverksamhet (på förhand 
spikade möten, utflykter m fl aktiviteter etc) och 2) remisser. 

- Informerades om diverse externa möten för intresserade i styrelsen (och andra medlemmar). Info har mailats 
till alla i styrelsen:  

- ”Spaning i dagsaktuell politik” 9/3 och 28/4 19-20 (digitalt). RIKS, med Karin Lexén & Johanna Sandahl. Se 
https://www.naturskyddsforeningen.se/engagera-dig/kalender/spaning-i-dagsaktuell-politik-digitalt-2023-03-09/ 

- Länskretsmöten (zoom) 28/3 18-19.30, 26/4 18-19.30  

- Länsstämma 10/5 (Info i Månadsbladet för mars) 

- Riksstämman i Västerås 17-18/6. Anne och Mats utsågs som våra representanter. Viss ersättning för resa och 
uppehälle kommer Riks att bistå med. Detaljerad info om detta och om stämman kommer i utskick från Riks 
senare. 

- Diskuterades plats för styrelsemötena. Vi har ju hittills turats om att ha dessa. Folkuniversitetet? Vara på 
Tratten? Inget beslutades men intrycket var att de flesta tycker det fungerar bra som det är. Men det kan 
såklart diskuteras vidare senare. 

Sekreteraren (Lars K) kom i efterhand på att dagordningen saknade punkten ”genomförda aktiviteter”. Det som skett sedan 
sist är föredraget Energiomställning i Tidö-tider med energibranschprofilen Daniel Kulin den 14/2.  Trots idog marknads-
föring blev det bara ca 25 personer i publiken. Men vi fick å andra sidan ta del av ett högst intressant ”inifrån-branschen”-
perspektiv. Rapport inkl visade bilder och videoinspelning finns på kretswebben. Bra att få detta bokfört!  /Lars K 

11. Nästa möte  
Nästa möte är 21/3 Våtmarksföredrag kl 19 samt Årsmöte kl 20.15 och sedan eget möte på Kretsen. 
Nästa ”vanliga” styrelsemöte bestämdes till tisdagen d 24/4 kl 19, preliminärt hos Alenka. 

 

Vid protokollet:  Justeras: 

 

 

 

Lars Klasén  Lars Ljungdahl   Anne Kawecki 
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